
Beste leden van de raad,

Als bewoners van het Planetenplein zijn wij het zeer oneens met de ontwikkelplannen voor het 
plein. De voorgestelde veranderingen aan het plein zijn volgens ons onnodig, onveilig, 
ondoordacht, ongewenst en onrechtvaardig. Wij zullen deze punten nu stuk voor stuk 
toelichten. Wij hopen dat u het met ons eens bent dat de inrichting van het plein - een 
beschermd stadsgezicht nota bene - hetzelfde moet blijven.

Onnodig
Bewoners van het Planetenplein begrijpen dat er nieuwe woningen moeten komen en dat onze 
wijk daar een bijdrage aan gaat leveren. De bewoners zijn zeer begaan met het karakter van de 
wijk. Zij willen graag meedenken hoe deze opgave het beste ingevuld kan worden in de 
bestaande situatie. Dat er dingen moeten veranderen staat niet ter discussie.

Echter, de aanpassingen aan het Planetenplein en de Planetenlaan dienen geen enkel doel; de 
nieuwe woningen en voorzieningen passen prima in de bestaande structuur, die zeer geliefd is 
bij de huidige bewoners. Aanpassingen aan het Planetenplein zijn dus onnodig en brengen 
alleen maar nadelen met zich mee.

Onveilig
Een groot nadeel van de voorgestelde wijzigingen aan het Planetenplein, is dat het veel 
onveiliger wordt. De voorgestelde dubbelbaans wegen en fietspaden zijn veel onveiliger dan de 
huidige enkelbaans varianten. Momenteel wordt er al flink doorgereden op de Orionweg, het 
Planetenplein en de Planetenlaan. Met een tweebaansweg zal de snelheid toenemen en 
ontstaat het risico op gevaarlijke inhaalacties. Handhaving van snelheid is niet mogelijk, 
aangezien het een hoofdroute is voor de hulpdiensten.

De nieuwe kruispunten die ten noorden en zuiden van het plein ontstaan worden zeer druk en 
onoverzichtelijk. Aan de noordkant van het plein ontstaat een bijna onmogelijke kruising waar 
een dubbelbaans weg en dubbelbaans fietspad elkaar kruisen. Onderzoek toont aan dat 
automobilisten vaak niet verwachten dat fietsers uit beide richtingen komen. Daarbij komen ook 
nog wegen van links en rechts; de Pegasus- en Helene Swarthstraat.

Aan de zuidkant ontstaat wellicht een nog gevaarlijkere kruising; hier zal de nieuwe 
dubbelbaans weg aansluiten op de twee drukke banen van de Orionweg. De krappe hoek 
maakt deze kruising onoverzichtelijk. Voor vrachtverkeer en de voorgestelde busverbinding zal 
dit voor problemen zorgen; zij kunnen de draai naar de randweg eenvoudigweg niet maken. De 
linde op de hoek zal hierdoor waarschijnlijk toch moeten wijken, ook om het overzicht te 
verbeteren. Een flinke aantasting van het karakter van het plein.

Wat opvalt is dat in de plannen voor fietsers geen mogelijkheid is ingetekend om op de 
Orionweg linksaf te slaan richting het centrum. Dit is opvallend, omdat dit een zeer drukke route 
is. De gemeente lijkt te verwachten dat fietsers eerst de dubbelbaansweg zullen oversteken, 
dan om het plein heen fietsen en tot slot nog een keer de Orionweg oversteken. Een veel 
kortere route gaat echter over de stoep van de oostkant van het plein. Veel fietsers zullen de 
stoep verkiezen boven deze dubbele oversteek. Ook dit leidt wederom tot overlast en zeer 
onveilige situaties.

Ondoordacht
De plannen lijken ondoordacht en onaf; onderzoek naar de nieuwe verkeerssituatie moet nog 
worden gedaan, de groenstrook wordt plotseling verplaatst naar de overzijde van de laan en de 



oversteek over de randweg is meerder malen gewijzigd. De communicatie is bovendien 
tegenstrijdig (website en nieuwsbrief tonen andere informatie) en onvolledig (plein wordt niet 
genoemd in nieuwsbrief).

De bewoners voelen zich voor het blok gezet; vandaag is de laatste mogelijkheid voor inspraak, 
maar het plan is zelfs op hoofdlijnen nog onvoldoende uitgewerkt en vastgesteld. Ook mag er 
alleen gereageerd worden op de voorgelegde plannen, maar wordt er niet gekeken naar 
alternatieven plannen van bewoners. Het projectteam reageerde alleen op positieve reacties, 
terwijl kritische reacties onbeantwoord bleven of zelfs werden verwijderd.

De inspraakprocedure heeft op deze manier zeer weinig toegevoegde waarde gehad. De wijk 
moet meer betrokken worden bij de plannen; laat bewoners meedoen aan het onderzoek naar 
de verkeerssituatie, de verkeersveiligheid en de parkeergelegenheden. Het plan in de huidige 
vorm is te onvolledig om goed beoordeeld te kunnen worden.

Ongewenst
Bewoners rondom het Planetenplein hebben veelvuldig aangegeven dat zij zeer tevreden zijn 
met de huidige inrichting van het plein. We hechten veel waarde aan de symmetrie van het plein 
en de monumentale lindes. Het verkeer aan beide zijden van het plein zorgt voor een eerlijke 
verdeling van de verkeersdruk. De eenbaanswegen zijn overzichtelijk en de geluidsoverlast is te 
overzien.

De herinrichting van het plein zal al deze voordelen aantasten. De symmetrie van het plein en 
de Planetenlaan zullen verdwijnen. Aan de oostkant zal een zeer drukke verkeersader ontstaan 
inclusief busverbinding, dit zorgt voor veel overlast. De groenstrook aan de overkant zal slecht 
bereikbaar zijn. Of de lindes kunnen blijven staan is maar zeer de vraag. De indeling waar de 
bewoners zo van houden zal dus vrijwel zeker verdwijnen.

Onrechtvaardig
De bewoners van het plein hebben niet om deze veranderingen gevraagd en konden ze niet 
zien aankomen. Omdat het plein beschermd stadsgezicht is, gingen zij er vanuit dat het plein 
zou blijven zoals het is. Dat de gemeente nu ineens het plein overhoop dreigt te halen is een 
klap in het gezicht van de bewoners, die bereid zijn deze beslissing zo nodig aan te vechten. 
Saillant detail is dat het projectteam geen enkele zwaarwegende reden naar voren heeft  
geschoven waarom de veranderingen noodzakelijk zijn. Aantasting van het beschermde 
stadsgezicht lijkt in de huidige vorm dus kansloos.

Ook zullen de bewoners aanzienlijke schade ondervinden van de geplande wijzigingen. De 
drukke dubbelbaans weg en kruispunten hebben een zeer negatieve invloed op het woongenot 
en de woningwaarde. Deze schade zullen bewoners vrijwel zeker gaan verhalen op de 
gemeente. Hoge juridische kosten en forse planschades moeten voor de gemeente toch een 
reden zijn om dit deel van het plan nog eens goed te overwegen.



Conclusie
Als bewoners roepen wij de raad op om de plannen voor het Planetenplein grondig te 
heroverwegen. De herinrichting van het plein is onnodig, ondoordacht, onveilig, ongewenst en 
onrechtvaardig. De bewoners willen de huidige situatie behouden. De plannen bieden geen 
duidelijke voordelen en de gemeente loopt het risico op hoge kosten gejaagd te worden. 


